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BR.0002.6.2013 

 
Protokół Nr XXXV/2013 

sesji Rady Gminy Czerwonak, 
która odbyła się w dniu 20 czerwca 2013 r. 

 
Sesję rozpoczęto o godzinie 16.00, a zakończono o godzinie 21.30. Z ustawowego składu Rady Gminy 
Czerwonak, liczącego 21 radnych, w obradach wzięło udział 21 radnych; lista obecności stanowi 
załącznik nr 1; oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Radca Prawny, Skarbnik, dyrektorzy jednostek 
organizacyjnych, kierownicy wydziałów Urzędu Gminy, Sołtysi, Przewodniczący Zarządów Osiedli i 
przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXXIV sesji. 
4. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy 

oraz absolutorium dla Wójta Gminy Czerwonak za 2012 rok: 
a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2012 rok, 
b) przedstawienie sprawozdania finansowego za 2012 rok, 
c) przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Czerwonak, 
d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Czerwonak za 2012 rok wraz z informacją o stanie mienia i objaśnieniami, 
e) stanowisko Komisji Rewizyjnej wyrażone we wniosku w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Czerwonak za 2012 rok, 
f) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2012 rok, 
g) dyskusja, 
h) uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu gminy za 2012 rok, 
i) uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

2012 rok. 
5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Czerwonak na 2013 r. 
6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czerwonak. 
7. Uchwała w sprawie nadania wyróżnienia „Zasłużony dla Gminy Czerwonak”. 
8. Uchwała w sprawie zaliczenia dróg w miejscowości Kliny, Dębogóra, Czerwonak, Miękowo, 

Promnice, Owińska, Bolechowo-Osiedle, Bolechówko, Kicin i Potasze do kategorii dróg gminnych. 
9. Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Owińska, 
10. Uchwała w sprawie wyrażenie zgody na wydzierżawienie na okres powyżej 3 lat w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości zabudowanej, położonej we wsi Czerwonak. 
11. Uchwała zmieniająca Uchwałę Rady Gminy Czerwonak w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym nieruchomości zabudowanej, 
położonej we wsi Czerwonak. 

12. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 251/XXXV/2009 Rady Gminy Czerwonak z dnia 19 lutego 
2009 r. w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Kicin”. 

13. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
14. Informacja na temat złożonej interpelacji i udzielonej odpowiedzi. 
15. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy między 

sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
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16. Wolne głosy i wnioski. 
17. Zamknięcie sesji. 
 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad dokonał 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 

 Radny Jacek Sommerfeld złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia kierunków działania dla Wójta Gminy Czerwonak 
mające na celu wsparcie oraz promowanie pozytywnego wizerunku rodzin wielodzietnych 
zamieszkałych na terenie Gminy Czerwonak. 
 Przewodniczący Rady zaproponował wprowadzić projekt uchwały w pkt 7. 
 Radny Marek Pietrzyński złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad w pkt 7 projektu 
uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem o zwołanie Zebrania Ogólnego Mieszkańców Osiedla 
Karolin oraz o odwołanie Przewodniczącego Zarządu Osiedla Karolin w Koziegłowach. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zwrócił się z prośbą o odczytanie przez radnego 
uzasadnienia w/w projektu uchwały. Wyjaśnił, że po przegłosowaniu przez Radę Gminy projekt 
uchwały radnego Marka Pietrzyńskiego zostanie wprowadzony w pkt. 7 natomiast projekt uchwały 
radnego Jacka Sommerfelda w pkt. 8. 
 Radny Marek Pietrzyński wyjaśnił, że korzystając z uprawnień radnego zgodnie ze statutem 
wystąpił z inicjatywą uchwałodawczą. Na spotkaniu przedsesyjnym projekt uchwały został odrzucony 
tzn. nie wprowadzono go do porządku obrad z przyczyn podanych radnemu w e-mailu przez 
Przewodniczącego Rady. Radny powiedział, że dokona uzasadnienia po wprowadzeniu projektu do 
porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady ponownie poprosił o odczytanie uzasadnienia, aby wszyscy radni przed 
podjęciem decyzji mogli się z nim zapoznać. 
 Radny Marek Pietrzyński poinformował, że projekt został zaopiniowany przez radcę 
prawnego, który wprowadził zmiany w zapisach. Radny nie zgadza się z jedną zmianą tzn. 14- 
dniowym terminem zwołania zebrania od dnia otrzymania uchwały. Następnie radny odczytał 
uzasadnienie projektu uchwały, które stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 Przewodniczący Zarządu Osiedla Karolin Piotr Szafrański odniósł się do zarzutu postawionego 
w uzasadnieniu projektu uchwały. Przewodniczący Zarządu zastanawiał się w jaki sposób radny 
wszedł w posiadanie dokumentów, na które powołuje się w uzasadnieniu. Zaznaczył, że są to tajne 
dokumenty. Następnie wyjaśnił za jakie czyny został skazany wyrokami Sądu Rejonowego w Poznaniu 
w 2008 r. oraz w 2013 r. Przewodniczący Zarządu wyraził zdziwienie jak łatwo radny ocenia pracę 
całego Zarządu Osiedla Karolin podważając jej działalność jednocześnie nie biorąc udziału w życiu 
społeczności osiedla. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie wniosek radnego Jacka 
Sommerfelda. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty 
19 głosami przy 1 przeciw i 1 wstrzymującym się. 
 Wójt Mariusz Poznański odniósł się do projektu uchwały radnego Marka Pietrzyńskiego. 
Wyjaśnił, że w statucie nie ma uregulowań, że prawomocny wyrok dyskwalifikuje sołtysa czy 
przewodniczącego zarządu z możliwości pełnienia funkcji. Wójt poinformował, że rozmawiał z Panem 
Piotrem Szafrańskim i uzgodnili, że w miesiącu wrześniu na zebraniu z mieszkańcami w sprawie 
budżetu, mieszkańcy osiedla będą mogli wypowiedzieć się na ten temat. W związku z powyższym 
zdaniem Wójta uchwała Rady Gminy w tym temacie jest zbędna. Prosił radnych o zastanowienie się 
przed podjęciem decyzji. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera zwróciła uwagę, że przedłożony 
projekt uchwały nie jest zaopiniowany przez radcę prawnego. Radna powiedziała, że jest bardzo 
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poruszona, że sprawa osobista została w taki sposób upubliczniona. Nagannym jest to, co zrobił Pan 
Piotr Szafrański natomiast radni nie mają moralnego prawa dokonywać oceny i podejmować w tym 
zakresie uchwały. Przewodniczącego Zarządu mogą odwołać mieszkańcy, którzy go wybrali. Radna 
złożyła wniosek przeciwny o niewprowadzenie projektu uchwały do porządku obrad. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk powiedział, że nie jest dobrze, że osoba, która pełni 
publiczną funkcję dokonuje takich czynów. Natomiast z drugiej strony wielu ludzi robi podobnie czyli 
podpisuje się za kogoś pod dokumentami (mąż za żonę, żona za męża). Wiceprzewodniczący 
proponuje, aby nie iść za daleko, gdyż nawet ustawodawca nie przewidział sankcji z tego tytułu. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak wyjaśnił, że ostatecznie projekt uchwały 
przygotowany przez radnego Marka Pietrzyńskiego został zaopiniowany przez radcę prawnego 
jednak w między czasie radny wprowadził zmianę dot. 14-dniowego terminu zwołania zebrania od 
dnia otrzymania uchwały. Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Marka 
Pietrzyńskiego. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Wniosek został 
odrzucony 17 głosami przy 2 za i 2 wstrzymujących się. 
 W związku z powyższym do porządku obrad w pkt. 7 został wprowadzony projekt uchwały 
zgłoszony przez radnego Jacka Sommerfelda. 
 
 
Porządek obrad po zmianach: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXXIV sesji. 
4. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy 

oraz absolutorium dla Wójta Gminy Czerwonak za 2012 rok: 
a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2012 rok, 
b) przedstawienie sprawozdania finansowego za 2012 rok, 
c) przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Czerwonak, 
d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Czerwonak za 2012 rok wraz z informacją o stanie mienia i objaśnieniami, 
e) stanowisko Komisji Rewizyjnej wyrażone we wniosku w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Czerwonak za 2012 rok, 
f) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2012 rok, 
g) dyskusja, 
h) uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu gminy za 2012 rok, 
i) uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

2012 rok. 
5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Czerwonak na 2013 r. 
6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czerwonak. 
7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia kierunków działania dla Wójta Gminy 

Czerwonak mające na celu wsparcie oraz promowanie pozytywnego wizerunku rodzin 
wielodzietnych zamieszkałych na terenie Gminy Czerwonak. 

8. Uchwała w sprawie nadania wyróżnienia „Zasłużony dla Gminy Czerwonak”. 
9. Uchwała w sprawie zaliczenia dróg w miejscowości Kliny, Dębogóra, Czerwonak, Miękowo, 

Promnice, Owińska, Bolechowo-Osiedle, Bolechówko, Kicin i Potasze do kategorii dróg gminnych. 
10. Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Owińska, 
11. Uchwała w sprawie wyrażenie zgody na wydzierżawienie na okres powyżej 3 lat w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości zabudowanej, położonej we wsi Czerwonak. 
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12. Uchwała zmieniająca Uchwałę Rady Gminy Czerwonak w sprawie wyrażenia zgody na 
wydzierżawienie na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym nieruchomości zabudowanej, 
położonej we wsi Czerwonak. 

13. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 251/XXXV/2009 Rady Gminy Czerwonak z dnia 19 lutego 
2009 r. w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Kicin”. 

14. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
15. Informacja na temat złożonej interpelacji i udzielonej odpowiedzi. 
16. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy między 

sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
17. Wolne głosy i wnioski. 
18. Zamknięcie sesji. 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu XXXIV sesji. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie protokół XXXIV sesji. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Protokół został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad.4. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy 
oraz absolutorium dla Wójta Gminy Czerwonak za 2012 rok: 
 
a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2012 rok 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła i szczegółowo omówiła prezentację z 
wykonania budżetu gminy za 2012 r. Prezentacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Skarbnik 
poinformowała, że dochody wykonano na poziomie 100,20% planu natomiast wykonanie wydatków 
jest na poziomie 91,76% planu. Zadłużenie gminy na dzień 31 grudnia 2012 wyniosło 14 069 622,00 
zł. Skarbnik podkreśliła, że nie korzystamy z kredytów i pożyczek stąd tendencja spadkowa. 
Prezentacja zawiera wykresy dotyczące: wykonania dochodów w poszczególnych działach, strukturę 
wykonania dochodów, wykonanie dochodów od osób fizycznych, prawnych i innych jednostek 
nieposiadających osobowości prawnej, wykonanie dochodów w latach 2009-2012, dochody 
majątkowe w latach 2009-2012, wykonanie dochodów z tytułu sprzedaży nieruchomości w latach 
2009-2012, wykonanie wydatków w 2012 r., udział wydatków bieżących i majątkowych w wydatkach 
ogółem zrealizowanych w latach 2009-2012, wydatki inwestycyjne w latach 2009-2012, udział 
subwencji i środków własnych w wydatkach na oświatę w latach 2009-2012, udział dotacji i środków 
własnych w wydatkach na pomoc społeczną i ochronę zdrowia, wydatki bieżące na kulturę i sport w 
latach 2009-2012, procentowy udział wydatków bieżących na kulturę i sport w wydatkach ogółem w 
latach 2009-2012, wykonanie wydatków na transport publiczny w latach 2009-2012, zestawienie 
przychodów i kosztów działalności pływalni w latach 2005-2012, zestawienie kosztów i przychodów – 
działalność sportowa w roku 2012, dochody i wydatki związane z funkcjonowaniem sportu w latach 
2009-2012, dynamika wykonania dochodów i wydatków w latach 2009-2012, zadłużenie gminy 
względem limitu 60% dochodów, spłata zadłużenia wraz z odsetkami w latach 2009-2012, obsługa 
długu względem limitu 15% dochodów, dochody bieżące i majątkowe w latach 2009-2012, wydatki 
bieżące i majątkowe w latach 2009-2012, wpłaty do Związku Międzygminnego „Puszcza Zielonka” 
oraz rezerwy na poręczenia kredytów dla ZM w latach 2010-2012. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, że ubiegły rok był bardzo dobrym rokiem dla budżetu 
gminy. Prawidłowo jest prowadzona polityka w zakresie obniżania długu gminy. Wójt zwrócił uwagę 
na wysokie wykonanie wydatków w oświacie (34,29%) Zwiększyły się również wydatki Akwenu – 
utrzymanie boisk sportowych i placów zabaw. Wójt podkreślił, że udział wydatków bieżących 
utrzymuje się na stałym poziomie, natomiast wydatki inwestycyjne zostały zwiększone, co daje 
gminie większą zdolność kredytową. Ubiegły rok był bardzo dobrze wykonany w zakresie inwestycji. 
Wójt podziękował wszystkim współpracownikom, szefom jednostek organizacyjnych, szefom 
stowarzyszeń realizującym różne działania na terenie gminy. 
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 Sprawozdanie z przebiegu wykonania Budżetu Gminy Czerwonak za 2012 rok stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu. 
 
b) przedstawienie sprawozdania finansowego za 2012 rok 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska poinformowała, że radni otrzymali bilans jednostek, bilans 
wykonania budżetu, zestawienie zmian w funduszu jednostki. Następnie Skarbnik omówiła 
sprawozdania finansowe, które stanowią załącznik nr 5 do protokołu. 
 
c) przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Czerwonak 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska powiedziała, że informacja o stanie mienia komunalnego 
została dołączona do sprawozdania z wykonania budżetu, które radni otrzymali w terminie. 
Następnie Skarbnik omówiła przedłożoną informację. 
 
d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 
Czerwonak za 2012 rok wraz z informacją o stanie mienia i objaśnieniami 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak wyjaśnił, że z Regionalnej Izby Obrachunkowej 
wpłynęła korekta uchwały Składu Orzekającego RIO w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Czerwonak za 2012 rok wraz z informacją o stanie mienia 
i objaśnieniami. Błąd pisarski dotyczył wielkości procentowej zadłużenia do wykonanych dochodów 
podczas przepisywania uchwały Składu Orzekającego. Po korekcie w pkt II.1. powinno być „Skład 
Orzekający ustalił, że zobowiązania Gminy na dzień 31 grudnia 2012 roku wynoszą 14.069.622,00 zł, 
co stanowi 18,21% dochodów wykonanych”. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych odczytała poprawnie sporządzona uchwałę 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 26 kwietnia 2013 r. w 
sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Czerwonak za 2012 rok wraz z 
informacją o stanie mienia i objaśnieniami. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej wyraził 
opinię pozytywną o przedłożonym przez Wójta Gminy Czerwonak sprawozdaniu z wykonania 
budżetu Gminy za 2012 oraz informacji o stanie mienia. Opinia RIO stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu. 
 
e) stanowisko Komisji Rewizyjnej wyrażone we wniosku w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 
Gminy Czerwonak za 2012 rok 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski odczytał Opinię Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy Czerwonak o wykonaniu budżetu w 2012 r. Komisja po zapoznaniu się i rozpatrzeniu 
sprawozdań budżetowych i finansowych tj.: 

− sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Czerwonak za rok 2012, 
− rocznego sprawozdania finansowego w skład, którego wchodzą: bilans z wykonania budżetu, 

bilans jednostki budżetowej, rachunek zysków i strat, zestawienie zmian w funduszu 
(zestawienia łączne jednostek budżetowych gminy), 

− opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, 
− informacji o stanie mienia komunalnego gminy, 

pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu gminy Czerwonak w roku 2012, z uwagami zawartymi 
w uzasadnieniu, wnioskując do Rady Gminy Czerwonak o udzielenie absolutorium z tego tytułu 
Wójtowi Gminy Czerwonak. 

Stanowisko Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
f) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 
udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2012 rok 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk odczytał Uchwałę Nr SO.-0955/46/19/2013 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 6 czerwca 2013 r. w sprawie 
wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Czerwonak o udzielenie Wójtowi Gminy 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2012 r. Skład Orzekający wyraził opinię, że wniosek 
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Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2012 r. został 
uzasadniony. 

Opinia RIO stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
g) dyskusja 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera poinformowała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z wykonania budżetu. Komisja 
4 głosami „za” przy 1 wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała wniosek Komisji Rewizyjnej o 
udzielenie Wójtowi Gminy Czerwonak absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2012 r. Komisja 
dyskutowała na temat strat, które poniósł CRKF „Akwen” i wysłuchała wyjaśnień Dyrektora CRKF 
„Akwen” Piotra Lewickiego. Komisja zwróciła się również do Dyrektora o przedstawienie informacji, o 
które wnioskowała na posiedzeniu. 

Dyrektor CRKF „Akwen” Piotr Lewicki wyjaśnił, że na „stratę” (koszty związane z działalnością 
CRKF „Akwen”) 2 mln 400 tys. zł złożyły się: koszty amortyzacji (800 tys. zł), koszty związane z 
działalnością pływalni (600 tys. zł), koszty związane z działalnością pozostałych obiektów (ponad 900 
tys. zł). Koszty związane z działalnością pozostałych obiektów to: hala sportowa – 176 tys. zł, 
kompleks boisk przy ul. Poprzecznej w Owińskach – prawie 26 tys. zł, kompleks boisk Orlik – 17 tys. zł, 
place zabaw – 100 tys. zł, „Blisko – Boisko” przy ul. Leśnej w Czerwonaku wraz z działalnością Akwen 
Mariny – 32 tys. zł, kąpielisko – 94 tys. zł, korty tenisowe w Bolechowie – 50 tys. zł, organizacja 
zawodów i imprez – 102 tys. zł. Łączny koszt utrzymania obiektów bez pływalni wynosi prawie 600 
tys. zł. Należy doliczyć do tego fundusz bezosobowy płac w wysokości 167 tys. zł oraz wydatki 
związane z PFRON, ubezpieczeniem obiektów oraz wydatkiem związanym z trwałym zarządem. 
Łącznie daje to kwotę 900 tys. zł. Dyrektor CRKF „Akwen” podkreślił, że poniesiona strata związana 
jest z działalnością obiektów, a koszty te zostały zaplanowane w budżecie, który (oprócz pływalni) 
został wykonany w całości. 

Radna Wiesława Fedder przypomniała, że poprosiła o przygotowanie kosztów dot. obiektów, 
które są dotowane i które nie przynoszą zysku oraz o przedstawienie na przykładzie wybranej 
imprezy czy impreza przyniosła zysk czy stratę. 

Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, że gmina nie uzyskuje dochodu z boiska Orlik, „Blisko – 
Boisko”, placów zabaw dla dzieci. Natomiast pozostałe obiekty przynoszą częściowy dochód. 

Dyrektor CRKF „Akwen” poinformował, że w 2012 r. boiska przy ul. Poprzecznej w Owińskach 
nie przyniosły zysku. 

Radna Wiesława Fedder zapytała Skarbnika czy wie o jakim zestawieniu mówi. 
Skarbnik Radosława Wiśniewska potwierdziła, że wie o jakim zestawieniu mówi radna i 

poinformowała, że zestawienie powinno obejmować również dochody z biletów. 
Dyrektor CRKF „Akwen” zapytał czy chodzi o przedstawienie kosztów związanych z 

działalnością poszczególnych obiektów i wpływami uzyskiwanymi z tych obiektów. 
Radna Wiesława Fedder odpowiedziała twierdząco na pytanie Dyrektora. Radna powiedziała, 

że chce wiedzieć czy CRKF „Akwen” poniósł stratę na organizacji Miss Bikini. 
Dyrektor CRKF „Akwen” wyjaśnił, że w ramach kwoty 102 tys. zł na organizację imprez, 

znajduje się również organizacja Miss Bikini wraz z Dniami Gminy (straty zostały poniesione łącznie). 
Radna Wiesława Fedder podziękowała Dyrektorowi CRKF „Akwen” za wyjaśnienia i poprosiła 

Skarbnika o przygotowanie zestawienia. 
Skarbnik Radosława Wiśniewska zapewniła radną, że przygotuje szczegółowe wyliczenia na 

posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów. 
Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń poinformował, że 

komisja nie wypracowała wspólnej opinii. W związku z tym każdy z członków komisji podejmie 
indywidualną decyzję w głosowaniu. 

Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia Renata Walerych 
poinformowała, że komisja jest za udzieleniem absolutorium Wójtowi oraz wyraża pozytywną opinię 
o wykonaniu budżetu w zakresie kompetencji komisji. 
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Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, że stanowiska komisji odnoszą się 
do następujących kwestii: sprawozdania finansowego i udzielenia absolutorium. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
poinformował, że komisja zapoznała się z przedłożonymi materiałami absolutoryjnymi. Natomiast 
każdy z członków komisji podejmie indywidualną decyzję. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty Kultury i Sportu Ewa Banaszak poinformowała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu za 2012 r. 
 Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Usług Przemysław Maćkowiak 
poinformował, że komisja nie głosowała. 
 Radny Marek Pietrzyński przedstawił analizę wykonania budżetu za 2012 r. Radny wskazał, że 
w 2012 r. wzrosło wykonanie zadań inwestycyjnych w porównaniu z ubiegłym rokiem. Zauważył, że 
rośnie udział wynagrodzeń w wydatkach bieżących. Zdaniem radnego gospodarka przestrzenna w 
gminie jest prowadzona wadliwie. Oprócz tego wykonywanie kolejnych projektów Centrum 
Wolnoczasowego w Koziegłowach naraża gminę na straty finansowe. 
 Radny Andrzej Moczulski zwrócił uwagę na to, że budżet w 2012 r. był realizowany w bardzo 
trudnym okresie. Radny jest zaniepokojony tym, że budżet staje się budżetem konsumpcyjnym. 
Zwrócił uwagę, że powstaną obiekty, które będą generować koszty, m.in. centra wsi, Centrum 
Wolnoczasowe w Koziegłowach. Zdaniem radnego obecnie prowadzona polityka budżetowa jest 
polityką rozsądną. Radny uważa, że gmina zacznie pomnażać budżet za 2, 3 lata. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak poinformował, że Wydział Inwestycji przygotował 
prezentację dot. najważniejszych inwestycji wykonanych na terenie Gminy Czerwonak w 2012 r. 
Prezentację omówiła Kierownik Wydziału Inwestycji Małgorzata Staszewska. Prezentacja stanowi 
załącznik nr 9 do protokołu. 
 
h) uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu gminy za 2012 rok 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
i) uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2012 
rok 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu wzięło 
udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 20 głosami przy 1 wstrzymującym 
się i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Wójt podziękował radnym, urzędnikom, dzięki którym udało się osiągnąć ten sukces oraz 
wszystkim, którzy pracują na rzecz Gminy Czerwonak. 
 
Ad.5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Czerwonak na 2013 r. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska dokonała uzasadnienia projektu uchwały oraz omówiła 
autopoprawkę zgodnie z którą na wniosek GOPS zwiększa się planowane dochody z tytułu wpływów 
ze zwrotu nienależnie pobranych świadczeń rodzinnych wypłacanych przez gminę. Wpływy te 
przeznacza się na wydatki związane z przekazaniem tych zwrotów do Urzędu Wojewódzkiego. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 Komisja Oświaty, Kultury i Sportu również zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały. 
 Radny Jacek Sommerfeld zapytał czy remont schodów wejściowych do Szkoły Podstawowej w 
Koziegłowach będzie kompleksowy wraz ze zjazdami dla wózków inwalidzkich. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska odpowiedziała, że na ten temat może wypowiedzieć się 
dyrektor szkoły natomiast sądząc po kwocie nie będzie to kompleksowy remont. 
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 Wójt Mariusz Poznański wskazał na niepokojące zjawisko związane ze świadczeniami 
rodzinnymi wypłacanymi przez gminę. Zwrócił się z prośbą do radnych i sołtysów, aby informowali 
rodziny, które korzystają z zasiłku o obowiązku powiadamiania o zmianie sytuacji rodzinnej. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad.6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Czerwonak. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska dokonała uzasadnienia projektu uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad.7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia kierunków działania dla Wójta Gminy 
Czerwonak mające na celu wsparcie oraz promowanie pozytywnego wizerunku rodzin 
wielodzietnych zamieszkałych na terenie Gminy Czerwonak. 

Radny Jacek Sommerfeld zwrócił się do radnych o pozytywne zaopiniowanie przedłożonego 
projektu. Wyjaśnił, że proponowana zmiana rozszerza krąg rodzin spełniających kryterium dzietności. 
Natomiast osoby uprawnione do zniżek, w związku z ilością środków przeznaczonych do realizacji 
projektu, powinny pozostać na poziomie uchwały nr 258/XXXI/2013 z 21 lutego 2013 r. Zmiana jest 
formalnością niezbędną do prawidłowego rozpoczęcia Programu „Duża Rodzina”. 

Sekretarz Joanna Kowalczyk-Chudy powiedziała, że zmiana uchwały spowoduje, że rodziny 
wielodzietne mające dzieci studiujące i młodsze będą mogły przystąpić do programu. 

Przewodniczący Klubu Radnych „Lepsza Gmina” Wojciech Skrzekut powiedział, że klub 
pozytywnie zaopiniował projekt uchwały. 

Sekretarz Joanna Kowalczyk-Chudy poinformowała, że zmienił się tekst jednolity ustawy o 
samorządzie gminnym w związku z tym we wszystkich uchwałach, w których powołujemy się na 
ustawę o samorządzie gminnym, należy dokonać zmiany poprzez wpisanie odpowiedniego Dziennika 
Ustaw. 

Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia Renata Walerych 
poinformowała, że członkowie komisji przyczynili się do wprowadzenia zmian w związku z tym 
zaopiniowali projekt pozytywnie. 

Przewodniczący Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej Piotr Picyk powiedział, że klub 
popiera zmiany i pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Ad.8. Uchwała w sprawie nadania wyróżnienia „Zasłużony dla Gminy Czerwonak”. 
 Wójt Mariusz Poznański poinformował, że wystąpił z wnioskiem o nadanie wyróżnienia 
Księdzu Kanonikowi Kazimierzowi Tomalikowi Proboszczowi Parafii pod wezwaniem św. Jana 
Chrzciciela w Owińskach. Następnie Wójt dokonał uzasadnienia projektu uchwały wskazując na 
działania proboszcza. 
 Radny Andrzej Moczulski pozytywnie zaopiniował kandydaturę jednak przypomniał, że 
podczas odsłonięcia tablicy pamiątkowej poświęconej osobie Pana Tadeusza Szułdrzyńskiego zostały 
poczynione przez Wójta obietnice nadania tej osobie wyróżnienia „Zasłużony dla Gminy Czerwonak”. 
 Wójt przyznał rację radnemu. Powiedział, że zapomniał i prosił o przypomnienie w przyszłym 
roku. 
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 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiedziała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Poinformowała, że komisja zwróciła się z prośbą do Wójta, 
aby w przyszłym roku przy składaniu wniosku o nadanie wyróżnienia wziąć pod uwagę kandydaturę 
Pana Tadeusza Szułdrzyńskiego. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 20 głosami przy 
1 wstrzymującym się. Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Ad.9. Uchwała w sprawie zaliczenia dróg w miejscowości Kliny, Dębogóra, Czerwonak, Miękowo, 
Promnice, Owińska, Bolechowo-Osiedle, Bolechówko, Kicin i Potasze do kategorii dróg gminnych. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak dokonał uzasadnienia projektu uchwały. 
Poinformował, że do kategorii dróg gminnych zalicza się drogi, które mają znaczenie lokalne, 
stanowią uzupełniającą sieć dróg służących miejscowym potrzebom oraz nie są zaliczone do innych 
kategorii dróg publicznych. Zastępca Wójta wyjaśnił, że zostało przygotowane nowe uzasadnienie 
projektu gdyż po przygotowaniu projektu z uzasadnieniem wpłynęła opinia Zarządu Powiatu w 
Poznaniu, który zaopiniował negatywnie zaliczenie ulic w/w miejscowości do kategorii dróg 
gminnych. Fakt wydania negatywnej opinii przez Zarząd Powiatu w Poznaniu nie stoi na przeszkodzie 
zaliczenia do kategorii drogi gminnej, gdyż opinia ta nie ma wiążącego charakteru. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. Zapytał, czy były już 
podejmowane tego typu uchwały, do których zostały wydane negatywne stanowiska Zarządu 
Powiatu i czy Wojewoda nie kwestionował takich uchwał. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak odpowiedział, że nie, ponadto w uzasadnieniu jest 
podane orzecznictwo dotyczące w/w sprawy. Zwrócił się do radnych o podjęcie uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 20 głosami przy 
1 wstrzymującym się. Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Ad.10. Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Owińska. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak dokonał uzasadnienia projektu uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiedziała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
poinformował, że komisja również pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 
 Sołtys wsi Owińska Wojciech Bukowski wyjaśnił, że Rada Sołecka pozytywnie zaopiniowała 
przedłożoną propozycję nazw ulic. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Ad.11. Uchwała w sprawie wyrażenie zgody na wydzierżawienie na okres powyżej 3 lat w trybie 
bezprzetargowym nieruchomości zabudowanej, położonej we wsi Czerwonak. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk dokonał uzasadnienia projektu uchwały. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały, jednak członkowie komisji 
mieli wiele uwag do projektu. W związku z tym uzgodniono, że Przewodniczący komisji przedstawi je 
na sesji. Następnie Przewodniczący komisji przedstawił zgłaszane uwagi: przedmiot dzierżawy jest 
niedokładnie określony tzn. wielkość powierzchni została podana w przybliżeniu. Ponadto członkowie 
komisji widzą potrzebę przygotowania do tego typu uchwał załącznika graficznego – umiejscowienie 
na mapie przedmiotu dzierżawy. W związku z niedopracowaniem projektu Przewodniczący 
poinformował, że wstrzyma się od głosu. 
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 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak zwrócił uwagę na ważną kwestę, że operator telefonii 
komórkowej zgodził się, aby do jego urządzeń dołączyć urządzenia gminy jeśli taka będzie potrzeba. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odnosząc się do wypowiedzi radnego wyjaśnił, że w treści 
uchwały została podana działka wielkości 200 m2, gdyż taki wpłynął wniosek. Jednak firma zgłaszała 
uwagę, że będzie potrzebowała parę metrów więcej. W związku z tym w uzasadnieniu uchwały 
zapisano, że przedmiotem dzierżawy będzie część działki o powierzchni maksymalnie 220 m2 
Zastępca Wójta podkreślił, że płatność będzie oczywiście za metry faktycznie dzierżawione. 
 Wójt Mariusz Poznański zapytał radnego Janusza Andrzejewskiego jakiego typu ma 
przygotować załącznik. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
wyjaśnił, że wystarczy zwykłe zwymiarowanie na określonej mapie. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 19 głosami przy 
2 wstrzymujących się. Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Ad.12. Uchwała zmieniająca Uchwałę Rady Gminy Czerwonak w sprawie wyrażenia zgody na 
wydzierżawienie na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym nieruchomości zabudowanej, położonej 
we wsi Czerwonak. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk dokonał uzasadnienia projektu uchwały. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały i podobnie jak w przypadku 
poprzedniego projektu członkowie komisji uzgodnili, że uwagi przestawi Przewodniczący komisji na 
sesji. Przewodniczący komisji zapytał jaka sytuacja zaistniała, że dokonuje się zmiany poprzez 
zwiększenie powierzchni. Radny nie rozumie zapisu w uzasadnieniu projektu uchwały: „minimalna 
powierzchnia przeznaczona do wydzierżawienia powinna wynosić ca. 60 m2, natomiast powierzchnia 
budynku wraz z dojściem i terenem przeznaczonym na zaplecze wynosi 108 m2.” Podobnie jak w 
poprzedniej uchwale, zwrócił się z prośbą aby w przyszłości przygotowywać załącznik graficzny. 
Przewodniczący komisji poinformował, że wstrzyma się od głosu. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk zapewnił, że w przyszłości do tego typu uchwał będzie 
dołączał załącznik graficzny. Wyjaśnił, że do wydzierżawienia jest około 60 m2 pod budynkiem oraz 
pozostały teren, razem 108 m2. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 11 głosami przy 
10 wstrzymujących się. Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Ad.13. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 251/XXXV/2009 Rady Gminy Czerwonak z dnia 19 
lutego 2009 r. w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Kicin”. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk dokonał uzasadnienia projektu uchwały. 
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń powiedział, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Ad.14. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski powiedział, że komisja uznała za 
bezzasadną skargę wniesioną przez Pana Piotra Gadomskiego na działalność Wójta Gminy 
Czerwonak w przedmiocie bezpieczeństwa i stanu nawierzchni drogi w okolicy posesji skarżącego. 
Następnie Przewodniczący komisji dokonał uzasadnienia projektu uchwały. 
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Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Ad.15. Informacja na temat złożonej interpelacji i udzielonej odpowiedzi. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, że interpelację złożoną przez 
Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Picyka otrzymali wszyscy w materiałach sesyjnych. Interpelacja 
dotyczy zakładów chemicznych na terenie sołectw Kicin i Kliny. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk wyjaśnił, że w trakcie protestów przeciwko inwestycji 
firmy Bros pojawiła się plotka wśród mieszkańców Swarzędza, że mieszkańcy Kicina bronią interesów 
lokalnych przedsiębiorców, którzy prowadzą zakłady chemiczne. W związku z tym sołectwo Janikowo 
wycofało się z protestu, aby nie być posądzonym o realizację prywatnych interesów. 
 Radny Marek Pietrzyński powiedział, że dotarły do niego niepotwierdzone informacje, że w 
miejscu, gdzie obecnie funkcjonuje firma Intermarche ma powstać laboratorium firmy Bros. W 
związku z powyższym zapytał Wójta, czy w tym przypadku można nie wyrazić zgody na drogę 
dojazdową do firmy przez miejscowość Koziegłowy. 
 Wójt Mariusz Poznański potwierdził, że słyszał, iż firma Intermarche wyprowadza się, ale nie 
wie jakie plany co do miejsca ma Miasto Poznań, nie wie czy powstanie tam laboratorium firmy Bros. 
 
Ad.16. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy między 
sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
 Radna Wiesława Fedder podziękowała Zastępcy Wójta Eugeniuszowi Chałupniczakowi za to, 
że po interwencji radnej w sprawie egzekwowania od mieszkańców Koziegłów obowiązku sprzątania 
po swoich psach są widoczne poranne patrole. Radna zwróciła uwagę, że 4 sprawców ukaranych 
mandatami karnymi to zbyt mało. Radna uważa, że powinno ich być znacznie więcej. 
 
Ad.17. Wolne głosy i wnioski. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak: 
- przypomniał o zbliżających się Dniach Gminy Czerwonak; 
- zachęcił do wzięcia udziału w Festynie Zdrowotnym, który odbędzie się w dniu 29 czerwca br. w 
godz. 10.00-14.00; 
- zaprosił radnych na spotkanie z projektantem Centrum Kultury w Koziegłowach, które odbędzie się 
w dniu 26 czerwca br. o godz. 14.00 w Urzędzie Gminy. 
 Radny Marek Pietrzyński zapytał czy jest opracowany harmonogram działań na wypadek 
awarii przemysłowych, m.in. w przypadku Koziegłów. 
 Radna Daniela Jankowska-Bachor zapytała czy jest możliwość dopłat do żłobków. Radna 
poinformowała, że Piotr Malachiński, uczeń Szkoły Podstawowej w Koziegłowach, zajął drugie miejsce 
w konkursie wojewódzkim wiedzy o Wielkopolsce. 
 Radny Jacek Sommerfeld: 
- zaproponował, aby Wójt odpowiadał na bieżąco na pytania radnych; 
- poinformował, że wystawę poświęconą Prezydentowi RP Lechowi Kaczyńskiemu sfinansował ze 
swoich środków radny Marek Pietrzyński. Przy tej okazji radny przekazał Wójtowi Mariuszowi 
Poznańskiemu folder poświęcony w/w wystawie; 
- poinformował, że w dniu 12 lipca br. o godz. 11.00 przy ul. Okrężnej w Czerwonaku, odbędą się 
obchody upamiętniające 70 rocznicę zbrodni na Wołyniu i zaprosił władze Gminy Czerwonak oraz 
radnych do uczestnictwa w tym wydarzeniu; 
- zaprosił do uczestnictwa w projekcie Noc Comeniusa, która odbędzie się w dniu dzisiejszym o godz. 
20.00 w Gimnazjum im. Jana Pawła II w Czerwonaku. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, że bardzo ceni współpracę z Prezydentem RP Lechem 
Kaczyńskim i dobrze się stało, że mieszkańcy mieli możliwość obejrzenia w/w wystawy. 
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 Radny Wojciech Skrzekut przedstawił prezentację dot. portalu „NaprawmyTo!”. Prezentacja 
stanowi załącznik nr 22 do protokołu. Radny zaproponował powołanie grupy roboczej składającej się 
z radnych, pracowników urzędu, członków stowarzyszeń i rad sołeckich w celu wprowadzenia pakietu 
tzw. uchwał obywatelskich. Radny poruszył następujące tematy: 
- zaprosił na akcję poboru krwi, która zostanie zorganizowana przy pływalni w Koziegłowach i będzie 
towarzyszyła Festynowi Zdrowotnemu. Klub HDK będzie zbierał krew dla chorego na białaczkę 
mieszkańca Owińsk; 
- w imieniu mieszkańców os. 40-lecia PRL, zwrócił uwagę na długotrwałe usunięcie awarii 
wodociągowej przez firmę Meliopoz; 
- w imieniu Klubu Radnych „Lepsza Gmina” złożył wniosek o przyjęcie stanowiska w sprawie 
obniżenia wysokości stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi o 10% lub 20% w 
okresie przejściowym od 1 lipca 2013 r. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak otworzył dyskusję na temat obniżenia wysokości 
stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Radny Andrzej Moczulski zapytał w imieniu mieszkańców dlaczego w okresie przejściowym 
mają płacić za wywóz odpadów komunalnych wg nowych stawek. 

Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych: 
- zapytała czy firma Remondis, która do końca czerwca odbiera odpady, ma obowiązek 
pozostawienia nowych worków na odpady segregowane po odebraniu odpadów; 
- czy osoby, które podpisały umowę z firmą wywożącą odpady, muszą wypowiedzieć umowę do 
końca czerwca. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak, odpowiadając na pytanie Wiceprzewodniczącej, 
wyjaśnił, że lepiej wypełnić wymogi formalne i wypowiedzieć umowę z dotychczasową firmą 
wywożącą odpady. 
 Radny Jacek Sommerfeld nie zgadza się z tym, że mieszkańcy os. Leśnego w Koziegłowach i 
os. 40-lecia w Czerwonaku będą płacić więcej za odbiór odpadów niż do tej pory. Radny przypomniał, 
że zwrócił się z prośbą do Zastępcy Wójta Tomasza Stellmaszyka o szczegółowe wyliczenia dot. 
elementów składających się na kwotę 12 zł. Zapytał dlaczego wcześniej opłacało się firmom 
wywożenie odpadów za 7 zł, a w najbliższym czasie za to samo mieszkańcy będą płacić więcej. 
Zdaniem radnego mieszkańcy powinni otrzymać zniżki z tytułu budowy spalarni. 
 Radna Maria Libera zaproponowała, aby wyjść naprzeciw mieszkańcom i obniżyć stawki za 
odbiór odpadów komunalnych, dla Związku Międzygminnego „Gospodarka Odpadami Aglomeracji 
Poznańskiej” będzie to sygnał, że społeczeństwo czuwa nad tym tematem. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk: 
- poinformował, że Klub Radnych PO zgłosił projekt dot. inicjatywy uchwałodawczej, który został 
zaopiniowany przez Radcę Prawnego. Następnie zmiany zasugerowane przez radcę wprowadzono 
do projektu. W związku z tym zwrócił się z prośbą o przekazanie poprawionego projektu do radcy, 
ponieważ Klub Radnych PO chciałby wprowadzić ten projekt na sesję sierpniową; 
- przypomniał, że zwrócił się z pytaniem dot. funkcjonowania Związku Międzygminnego „GOAP” i 
otrzymał informację, że zapytanie zostało przekazane do Związku i do tej pory nie otrzymał 
odpowiedzi. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poprosił radnego Wojciecha Skrzekuta o precyzyjne 
sformułowanie wniosku. 
 Radny Wojciech Skrzekut złożył wniosek o przyjęcie stanowiska w sprawie obniżenia 
wysokości stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi o 20% w okresie przejściowym 
od 1 lipca 2013 r. i poprosił, aby wniosek został wykonany i przekazany do Związku przez Zastępcę 
Wójta Tomasza Stellmaszyka. 

Wójt Mariusz Poznański zwrócił uwagę na to, że w przypadku obniżenia stawki za odbiór 
odpadów komunalnych może dojść do sytuacji, w której gmina będzie musiała dopłacić do Związku 
Międzygminnego „Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej”. 

Radna Maria Libera stwierdziła, że nie należy bać się podjęcia decyzji. 
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Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie w/w stanowisko. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Stanowisko zostało przyjęte jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zwrócił się z prośbą do Przewodniczącej Komisji 
Statutowej o zajęcie się wnioskiem Klubu Radnych PO dot. inicjatywy uchwałodawczej. Zdaniem 
Przewodniczącego Rady przy zmianie statutu powinna zostać wypracowana opinia Komisji 
Statutowej. 
 Przewodnicząca Komisji Statutowej Maria Libera zwróciła się z prośbą do radnych o składanie 
propozycji zmian w statucie. Poinformowała, że komisja zajmie się propozycją Klubu Radnych PO po 
uzyskaniu opinii Radcy Prawnego. 
 Radny Marek Pietrzyński zwrócił się z pytaniem czy podjęte stanowisko będzie zgodne z 
prawem. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zacytował §20 ust. 2 Statutu Gminy Czerwonak, z 
którego wynika, że podjęte stanowisko ma podstawę prawną. 

Radny Andrzej Moczulski podzielił się refleksją dot. zmian statutowych. Radny zwrócił także 
uwagę na: 
- niedrożną studnię w Promnicach; 
- problem motocrossowców, quadowców w lasach; 
- pojawienie się dzikich zwierząt na terenie Promnic i Bolechowa-Osiedle i poprosił o apel do 
Starostwa Powiatowego o odpowiednie oznakowanie drogi za pomocą znaku drogowego „Zwierzęta 
dzikie”. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak poinformowała, że komisja 
odbyła spotkanie z dyrektorami szkół i placówek oświatowych. Podziękowała Wójtowi Mariuszowi 
Poznańskiemu, radnemu Robertowi Maciejewskiemu i radnemu Jackowi Sommerfeldowi za wzięcie 
udziału w spotkaniu. Radna podziękowała również za zamontowanie znaku „Stop” na ul. Leśnej w 
Czerwonaku. Zdaniem radnej ograniczenie prędkości do 30 km/h jest zbyt niskie. 
 Sołtys sołectwa Bolechowo Marek Smykowski: 
- zapytał o aktualną sytuację związaną z mpzp w pobliżu drogi wojewódzkiej nr 196 w rejonie 
Bolechowa i Szlachęcina; 
- zapytał o przegląd hydrantów przeciwpożarowych m.in. na terenie sołectwa Bolechowo; 
- zaprosił na festyn integracyjny, który odbędzie się w dniu 7 lipca br. o godz. 14.00 w Bolechowie. 
 Radny Leszek Lesiczka: 
- zapytał czy Urząd Gminy stara się pomóc przedsiębiorcom, którzy tracą zyski z powodu budowanej 
kanalizacji; 
- poinformował, że firma Bros nie składa sprawozdań do KRS oraz uzyskała zastępcze zezwolenie na 
budowę. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zapytał czy jest możliwość dyscyplinowania 
wykonawców odpowiedzialnych za budowę kanalizacji, ponieważ prace trwają zbyt długo. Radny 
zwrócił uwagę na zarezerwowane środki przez Starostwo Powiatowe na budowę kanalizacji 
deszczowej i chodnika, a opóźnienia w kanalizacji sanitarnej uniemożliwiają rozpoczęcie tej 
inwestycji. 
 Wójt Mariusz Poznański odpowiedział na pytania radnych: 
- przychylił się do propozycji radnego Jacka Sommerfelda, aby po każdym pytaniu następowała 
odpowiedź; 
- gmina nie ma obowiązku dopłacania do żłobków, ponieważ nie jest to zadanie własne gminy. W 
chwili obecnej tylko dwie gminy dopłacają do żłobków. Sprawa dot. dopłat do żłobków zostanie 
przeanalizowana przy tworzeniu projektu budżetu na 2014 r.; 
- poprosił o zastanowienie się nad inicjatywą uchwałodawczą dla mieszkańców; 
- kanalizacja prowadzona przez Związek Międzygminny „Puszcza Zielonka” – prace się opóźniają, ale 
istnieje szansa, że do końca września sytuacja ulegnie zmianie; 
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- Wójt upatruje pomocy dla przedsiębiorców w możliwości składania wniosków o częściowe 
zwolnienie z podatków; 
- odwodnienie drogi w Kicinie – kanalizacja jest już zrealizowana, a w temacie odwodnienia trwają 
obecnie rozmowy. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak: 
- kanalizacja – od miesiąca zabiega o spotkanie z firmą Tahal ze Szczecina; 
- w Urzędzie Gminy jest Wydział Bezpieczeństwa Publicznego i Zarządzania Kryzysowego, który 
opracował odpowiednie procedury na wypadek awarii; 
- hydranty – firma Meliopoz ma obowiązek budowania hydrantów na swojej sieci. W chwili obecnej 
Meliopoz przygotowuje się do przekazania hydrantów Gminie Czerwonak. 
 Zdaniem Przewodniczącego Rady Marcina Wojtkowiaka w przypadku zagrożenia 
najważniejsze jest to, aby to służby wiedziały co mają robić. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk: 
- poinformował, że Miriam Podlewska będzie reprezentowała Polskę na Mistrzostwach Europy; 
- poinformował, że Krajowa Izba Odwoławcza odrzuciła w całości wszystkie protesty firmy Remondis. 
Zdaniem Zastępcy Wójta doszło do zmowy cenowej na terenie Miasta Poznania i firma Remondis 
jako jedyna złożyła ofertę, która była nie do zaakceptowania, ale która musiała być podpisana, aby 
odpady komunalne były odbierane. Zdaniem Zastępcy Wójta zakończenie okresu przejściowego to 
koniec października br. Zastępca Wójta zgadza się z tym, że stawka za odbiór odpadów powinna 
zostać zróżnicowana, ale nie potrafi powiedzieć o ile. Poinformował, że przypilnuje, aby odpowiedź 
na pismo trafiła jak najszybciej do Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Picyka. 
 Radna Maria Libera wyjaśniła, że prezesi spółdzielni działają na podstawie ustawy o 
spółdzielniach, która nie pozwala na podpisanie takiej deklaracji. Głównym problemem są niespójne 
przepisy prawa. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk powiadomił, że firmy wywożące odpady z mocy umowy 
mają obowiązek świadczyć usługę do końca miesiąca. Powoływanie się na harmonogram wywozu 
odpadów jest naruszeniem przepisów umowy przez firmy. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zapytał jak będzie wyglądała sprawa worków na odpady 
segregowane. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk poinformował, że w przypadku firmy Altrans nie ma 
problemu z workami na odpady segregowane. 
 Radny Andrzej Moczulski zaproponował, aby Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wziął udział 
w zebraniach wiejskich i wyjaśnił mieszkańcom w jaki sposób będzie wyglądał odbiór odpadów 
komunalnych od 1 lipca br. 
 Wiceprzewodnicząca Renata Walerych wyraziła wątpliwości odnośnie wysokości stawki za 
odbiór odpadów komunalnych. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, że do wyliczenia stawki za odbiór odpadów 
komunalnych przyjęto założenia Wojewódzkiego Planu Gospodarki Odpadami, ponieważ 95% 
odpadów pozostaje na terenie województwa. 
 
Ad.18. Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zamknął XXXV sesję Rady Gminy Czerwonak. 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziły: 
Monika Grzebielucha 
Izabela Lesiecka 


